
een stellig voornemen te kennen
gegeven dat hij zo snel mogelijk tot
privatisering van Koraal Specht wil
overgaan.

Staatssecretaris G.M. de Vries: Ik
heb kennisgenomen van alle
mogelijke krantenberichten en heb
geleerd dat het verstandig is om
deze niet altijd op ’’face value’’ te
nemen. Zolang er geen concrete
voornemens van de Nederlands-
Antilliaanse regering zijn, is ook dit
een debat met een hoog abstractie-
gehalte. Er zijn in de wereld vele
vormen van privatisering van het
gevangeniswezen, variërend van zeer
beperkte, waarin onderdelen worden
verzelfstandigd, bijvoorbeeld op
onderwijs- of cateringgebied, tot zeer
vergaande, zoals in de Verenigde
Staten. Internationaal geldt privatise-
ring niet als verboden of in strijd met
de mensenrechten. Ook de commis-
sie ter voorkoming van marteling en
onmenselijke bestraffing van de
Raad van Europa spreekt zich niet
ten principale uit tegen privatisering.
Dat gevoegd bij het feit dat het hier
gaat om een Antilliaanse beslissing
over een Antilliaanse gevangenis,
brengt mij ertoe geen uitspraken te
doen over de opvattingen van de
Nederlandse regering over hoe de
Antilliaanse regering al of niet zou
moeten omgaan met vormen van
privatisering. De heer Van Oven heeft
er terecht op gewezen dat er, als het
gaat om vormen van privatisering,
altijd overeind dient te blijven dat de
publiekrechtelijke autoriteiten, dus de
regering van het betrokken land, ten
volle staatsrechtelijke verantwoorde-
lijkheid blijven dragen, in het
bijzonder voor de naleving van de
rechten van de mens, ook in een
gevangenis. Daarvoor dienen
passende vormen van toezicht te
worden afgesproken. Dat is de
grondregel die internationaal geldt,
waarvan ik moet veronderstellen dat
de Antilliaanse regering, zo zij
vormen van privatisering zou
wensen, die in volle omvang tot
gelding zal brengen.

De heer Van Oven (PvdA): Dat is
altijd schimmig. Het zal u bekend zijn
dat in het rapport waarover wij niet
mogen spreken het onderwerp
privatisering wordt behandeld, en
dat dat wordt gedaan door de
antifolteringencommissie, is naar ik
meen niet zonder aanleiding. Ik
neem aan dat u daarin ook een
aanleiding zult ontwaren.

Staatssecretaris G.M. de Vries:
Voorzover er internationale normen
zijn, hebben die betrekking op
toezicht en op het waarborgen door
de overheid van het kunnen
nakomen van de verplichtingen die
iedere overheid op dit terrein heeft.
Dat is natuurlijk een algemeen
vaststaand gegeven, dat door iedere
betrokken regering dient te worden
gewogen. Dat is helder.

De heer Van Oven (PvdA): Juist in
verband met de aanbeveling die in
dat verband door de commissie is
gedaan, past toch waakzaamheid ten
aanzien van de wijze waarop de
eventuele privatisering wordt
uitgevoerd?

Staatssecretaris G.M. de Vries:
Zeker, maar die waakzaamheid is
primair de taak van de Antilliaanse
Staten, die daarover ongetwijfeld
zullen debatteren, omdat het
natuurlijk een belangrijke zaak is.
Nogmaals, er zijn diverse vormen
mogelijk, variërend van lichte
vormen, waarbij de scholing,
catering en vormen van bewaking
worden uitbesteed, tot vergaande
vormen. Het lijkt mij dat, zo de
Antilliaanse regering dit soort
vormen overweegt, de aangewezen
weg is om daartoe voorstellen aan
de Antilliaanse Staten voor te
leggen. Die zijn er niet. Nederland is
dan ook niet gevraagd een bijdrage
aan de exploitatie te leveren.

Voorzitter! De heer Van der Knaap
heeft nog naar aanleiding van het
bouwcontract gevraagd of de
relevante op de bouw betrekking
hebbende aanbevelingen uit
Straatsburg dienen te worden
opgevolgd. Het antwoord daarop is
’’ja’’. Ik ben voornemens de
eventuele Nederlandse financiële
bijdrage die in principe is toegezegd
– die toezegging wordt uiteraard
gehandhaafd – te verbinden aan de
toets, of voldoende waarborgen op
dat punt zullen worden geboden.

De heer Van der Knaap (CDA): De
Nederlandse staat steekt meer dan
44 mln. Nederlands-Antilliaanse
guldens in de bouw van de nieuwe
gevangenis. Vindt u het dan
onlogisch dat hier wordt gevraagd
kritisch te kijken naar de wijze
waarop die gevangenis wordt
beheerd? Wij hebben daarin fors
geı̈nvesteerd, zodat je dan ook wel
eisen mag stellen.

Staatssecretaris G.M. de Vries: De
financieringsaanvraag geldt voor de
bouw en niet voor de exploitatie. Ik
denk dat het op zichzelf een goed
beginsel is dat exploitatie, onder-
houd en dergelijke in het kader van
ontwikkelingsfinanciering niet voor
rekening van de donor komt, maar
voor rekening van het ontvangende
land. In die zin heb ik het
financieringsverzoek ook verstaan.
Het is bovendien een financierings-
verzoek dat gedaan wordt buiten de
reguliere ontwikkelingsgelden. Dit is
belangrijk, ook omdat ik ook op dit
punt de verantwoordelijkheden
helder wil blijven scheiden. Voor het
overige zal er ongetwijfeld sprake
blijven van een dialoog tussen
Nederland en de Nederlandse
Antillen, ook als de gevangenis er
eenmaal staat, over wat er daar
gebeurt. Ik mag hopen dat die
dialoog dan gestoeld zal zijn op
wederzijds begrip, wederzijds respect
en de wederzijdse wens om de
problemen van de afgelopen jaren
voor eens en altijd achter ons te
laten.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Namens de Kamer
dank ik de regering voor de
verstrekte inlichtingen.

Ik stel voor, aanstaande dinsdag
over de moties te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 22.51 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. een koninklijke boodschap, ten
geleide van het voorstel van wet
Wijziging van de Ziektewet, de Wet
op de arbeidsongeschiktheidsverze-
kering en enkele andere wetten in
verband met de inwerkingtreding
van de Wet beperking export
uitkeringen (Wijzigingswet beperking
export uitkeringen) (26812).

Deze koninklijke boodschap, met de
erbij behorende stukken, is al
gedrukt en rondgedeeld;

2. de volgende brieven:
een, van de minister van

Buitenlandse Zaken, inzake Sre-
brenica (26122, nr. 15);
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een, van de minister van Justitie,
inzake Europese meldings-
verplichtingen (25389, 26310, nr. 34);

twee, van de staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, te weten:
een, over de informele samenkomst
in Savonlinna op 18 en 20 juli 1999
te Finland (21501-05, nr. 40);
een, over profiel havo/vwo (26200-
VIII, 26561, nr. 113);

een, van de minister van Verkeer
en Waterstaat, inzake de geluids-
zones rond Schiphol (25466, nr. 31);

een, van de staatssecretaris van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
ten geleide van de voortgangsrap-
portage betreffende de controle op
het gebruik van illegale groei-
bevorderaars in de rundveehouderij,
het zogenaamde hormonendossier
(26200-XIV, nr. 68);

een, van de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over het besluit van de Algemene
Raad van de Europese Unie haar
ontmoedigingsbeleid inzake de
sportcontacten met Joegoslavië in te
trekken (21501-02, nr. 308);

een, van de indieners, inzake het
BEW-wetsvoorstel (25309, nr. 19).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

3. de volgende brieven:
een, van de ministers van Justitie

en van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties, ten geleide van
het verslag evaluatie van het Korps
landelijke politiedienst;

een, van de minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, ten geleide van de publicatie
’’Financiële Schema’s 2000-2004’’;

een, van de staatssecretaris van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid,
ten geleide van het AI-rapport
’’Aanstellingskeuringen’’;

een, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
inzake oplegging ontwerp AMvB
ingevolge Wbp en Wbpzo;

een, van de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over het Meerjarig beleidskader
2000-2004 arbeidsmarkt welzijn en
JHV.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

4. de volgende brieven:
een, van Thomas Cool, over het

opstel ’’Ben ik een Klokkeluider?’’

een, van B.M. Liberg, over
drugslijndienst van harddrugs;

een, van A. Boutahar, over een
aanval van Berbers in zijn geboorte-
dorp in Marokko;

een, van C. Bijl, over nieuwe visies
en wezenlijke vernieuwing van
individu;

een, van R. Brockhus, over het
verminderen van de staatsschuld.

Deze brieven e.a. liggen op de griffie
ter inzage.
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